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Rundabordssamtal Nacka den 9 april 2018 

Deltagare 

Från politiken 
Mats Gerdau (M), kommunalråd, ordförande kommunstyrelsen, ”politisk entreprenör” 
Khashayar Farmanbar (S), oppositionsråd, ledamot kommunstyrelsen, tidigare it-
företagare 
Håkan Ekengren (C), 0rdförande VA-nämnden, egen företagare 
Joakim Olofsson (L), ledamot arbets- och företagsnämnden, egen företagare 
Bosse Ståldal (NL), ledamot kommunfullmäktige, samhällsentreprenör 
 

Från Företagarna Nacka Värmdö 
Amanda Thunberg, ordförande 
Monica Pettersson, vice ordförande 
Carl Johan Eiderbrant 
Fredrik Heleander 
Jennie Sandelin 
Milla Ottosson Sippola 
Anders Åberg 
 
Samt några medlemmar  
 
Företag har uttryckt oro för framkomlighet och 
parkeringsmöjligheter i samband med att Nacka bygger stad. Hur har 
politikerna tänkt lösa detta? 
 
 (M) framhöll att Nacka försöker lösa framkomlighetsproblemen genom att bygga ut alla 
trafikslag; tunnelbanan, tvärbanan, dubbelspår saltsjöbanan, fler bussar, sjöförbindelser. 
Den stora stridsfrågan är östlig förbindelse. Den behövs. Det visas enligt Mats genom att 
södra länken var stängd 99 gånger förra året, mer än en stängning per vecka i snitt. 
Slussen: Det gäller att bita ihop. Men det fungerar. 
 
 (L): Följer man Nackas framkomlighetstrategi bör det fungera. L är för östlig 
förbindelse. 
 
 (S) konstaterade att kapaciteten blir successivt bättre när vi bygger. Vi har inte samma 
resandebeteende om 10 år utan behöver tänka framåt och inte bakåt. Khashayar och S 
driver frågan om östlig förbindelse även han inte gillar finansieringsförslaget 
 
 (C): Östlig förbindelse Bra! Också bra med utbyggnad av tunnelbana etc. Omställningen 
till fossiloberoende är viktig. C jobbar i den riktningen bl.a. för att få laddstationer i 
Nacka. Miljön är jätteviktig och det gäller att göra omställning till ny teknik. Vi tänker 
även på cyklisterna. 
 
 (NL) är positiv till att utreda östlig förbindelse. NL är oroade över att det ska bli 60 000 
fler boende i Nacka och Värmdö. Ser riskerna med all utbyggnad. Önskar en fördröjning 
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av bostadsbyggandet med 5-10 år så att infrastrukturen ska hänga med. Bosse 
konstaterade att effekterna av östlig förbindelse kommer först om 15 år även om beslutet 
skulle tas idag. 

Hur säkerställs nyrekryteringen av yrkeskunnigt folk och hur prioriterar 
man de lokala yrkesutbildningarna i detta? 
 
(C ) konstaterade att alliansregeringen utvecklade yrkesutbildningen och att S-Mp-
regeringen fortsatt. Det är ett av de absolut smartaste sätten att få folk i arbete. Det finns 
en övertro i att ungdomar idag ska skaffa universitetsutbildning. Vilket givetvis är viktigt, 
men yrkesutbildningar är viktiga. Lägg ner arbetsförmedlingen. Fler yrkesutbildningar 
och instegsjobb. Unga och arbetslösa ska ha olika instegsvarianter. Det handlar inte om 
låglöneyrken utan om att bryta ett bidragsberoende. 
 
(S) framhöll att det behövs mer yrkesutbildning men att intresset för utbildningen rasade 
när man tog bort att utbildningen skulle ge högskolebehörighet. Det behövs fler lokala 
yrkesutbildningar tex en i Fisksätra. Khashayar konstaterade att minst 50 % av de 
nyanlända är i arbete efter fem år. Tidigare dröjde det 9 år. Han kritiserade systemet 
med jobbcoacher utifrån att de främst jobbade med dem som var närmast 
arbetsmarknaden för vilka de var duktiga att ordna jobb.  
 
(L) vill få bort arbetsgivaravgiften på instegsjobben. Är positiv till yrkesutbildning. 
Kraven för unga och yrkesutbildade är väldigt höga. De teoretiska kraven bör minska, 
men det är svårt att få sökande, så hur gör vi utbildningarna intressanta ändå? Joakim är 
uppvuxen i Karlskrona. Blekinge fick en it- och telekomutbildning på nästan 
högskolenivå. Det gav en mycket positiv effekt. Det skulle vara bra för Nacka att få en 
”rätt” högskoleutbildning för att få fler företag till Nacka. Företagare bör ge löpande 
feedback vilka yrkesutbildningar som bör finnas i Nacka. 
 
(M) sa att man missat att se på företagens villkor när man fått igång lärlingsutbildning. 
Man har missat lite i att förstå företagarnas vardag, att ta emot en lärling kräver avbrott i 
produktionen och ersätts inte. Även Mats vill att arbetsförmedlingen ska läggas ned. 
Nacka kan snabbt starta utbildningar för att ge efterfrågad kompetens. I Nacka kan man 
gå på Yrkesvux även om man har gymnasieexamen från en högskoleförberedande linje. 
Mats vill ha en högskoleutbildning till Nacka, vill ha studenter och studentliv i Nacka. 
 
(NL) startade ett antal utbildningar utifrån Boo Folkets Hus. Det var kombinerat med 
lärlingsutbildning. Unga människor på väg in i utanförskap behöver gemenskap där de 
kan se över axeln på någon, hur de arbetar för att lära. 

Hur påverka föräldrarna för ökat intresse för yrkesutbildningen 
 
(C ) Det är ett gemensamt gymnasieområde i länet. 200 sökte till djurskötarutbildning 
och 7 ville utbilda sig till plåtslagare. Marknaden/företagen vill ha något helt annat. Vi 
måste arbeta både med föräldrarna och ungdomarna. 
 
(M) sa att branscherna måste visa upp bra arbetsplatser och lyfta framtida möjligheter 
och lön. 
 
(S) vill ha en entreprenörsutbildning i yrkesutbildningarna. Återinföra 
högskolebehörighet och entreprenörskap. Det sker förändringar på arbetsmarknaden, 
ingen jobbar inom samma yrke hela livet längre. Yrkesutbildningen måste vara öppen för 
detta. 
 



3 (3) 

 
(NL) Det är skolans roll att få ut information och främja entreprenörskap. Börja tidigt 
med att främja entreprenörskap i skolan. Skolan ska inte styras uppifrån, varje skolchef 
bestämmer själv över verksamheten. 
 
(L) I Nacka har du alltid chansen att ändra dig. Nacka kommun erbjuder gratis Komvux 
till alla som vill gå det. Det vet nog inte alla om – viktigt att kommunicera. 

Avslutande synpunkter 
 
(M) anser att bostadsbristen är ett tilltagande problem. Entrébiljetten för att komma in 
på bostadsmarknaden är alldeles för hög. Det gäller att få igång rörligheten på 
bostadsmarknaden. 
 
(C ) För Alliansen i Nacka är företag väldigt viktiga. Regeringspolitiken har är fientlig. 
35-40% av våra elever går i icke kommunala skolor. Vad händer om vinster i välfärden 
driva igenom? Då kan vi snacka om en förändring som blir en utmaning. Kontrollen och 
ordningen ska finnas där, men vi ser inte motsättningen. 
 
(NL) höll med Håkan. Startade lokaltidningen ”Tidningen i Boo” där Bosse presenterade 
lokala entreprenörer. Synligheten gjorde att de fick det lättare att hitta personer att 
anställda. Mer synliga exempel bland företagen så föräldrar och elever ser vad företagen 
gör. Goda exempel. Ordning och reda. Kvalitetskrav. 
 
(S) konstaterade att Stockholmsregionen är Europas mest innovativa region. Khashayar 
vill satsa på entreprenörer. Drivkraften var viktig för honom när han startade företag, 
dels att utnyttja möjligheter han såg, dels tryggheten som finns i Sverige. Ungdomar 
måste få/känna framtidstro. Entreprenörskap. 
 
(L) sa att Liberalerna vill ta fram en plattform för offentlig upphandling för att se till att 
småföretagen inte (i praktiken) ska vara utestängda. Göra det gratis för företagare att 
delta i offentliga upphandlingar. 
 
(NL) efterfrågade mer mark, större ytor för att småföretag ska kunna etablera sig. 


